
2024
XXXříjen /

Ministerstvo kultury i památ-
kový ústav nechaly rozhodnutí 
na městu Třebíč.
� Antonín Zvěřina

O příhradový most typu Bailey 
Bridge před říčními lázněmi Polan-
ka v Třebíči se rozhořel opravdový 
boj. O jeho zachování usiluje zastu-
pitel Stanislav Neuman z opozičního 
hnutí Třebíč Občanům, město si sto-
jí za odstraněním mostu.  

Neuman rozeslal dopisy na minis-
terstvo kultury či Národní památ-
kový ústav s cílem prohlásit most za 

kulturní památku. U obou institucí 
neuspěl. Ty ponechaly rozhodnutí 
na vlastníkovi, to je městu. 

Starosta Pavel Pacal již dříve infor-
moval, že město bude respektovat 
rozhodnutí ministerstva. Připomněl, 
že stavební povolení na odstranění 
lávky bylo vydané před třemi roky a 
šanci se vyjádřit dostali i památkáři. 
Ti proti odstranění stávající lávky nic 
nenamítali. 

Pacal na sklonku srpna konstato-
val, že �rma začne práce na výstav-
bě nové lávky na začátku září s ter-
mínem dokončení na konci května 
příštího roku. Součástí projektu 

je i snesení stávající lávky. V Čes-
ké republice je obdobných mostů 
asi patnáct, pouze v Kuněticích na 
Pardubicku je kulturní památkou. 

Pacal připomněl, že o možnosti 
prohlášení kulturní památkou se 
uvažovalo před dvaceti lety, minis-
terstvo kultury tehdy odpovědě-
lo, že takových mostů je republi-
ce větší množství a žádost uložilo 
k ledu. 

Upozornil, že lávka se stává nebez-
pečím při možných povodních, kdy 
se o ni zachytí naplavené věci a hrozí 
rozlití vody z řeky Jihlavy do okolí. 

 (Pokračování na str. 2)

Lávku přes řeku město odstraní
TŘEBÍČSKÉ BRAMBOROBRANÍ. Na Karlově náměstí se letos uskutečnila 24. přehlídka folklorních souborů. Počasí pořadate-
lům přálo a mezi účinkujícím nechyběl domácí Bajdyš.   Foto: Antonín Zvěřina

Volby 2024
Ve volbách do zastupitelstva Kra-

je Vysočina v Třebíči zvítězilo hnutí 
ANO se ziskem 35,21 procenta hla-
sů. Za ním skončilo Společně se sta-
rosty p. občany s 17,29 procenty hla-
sů. Město budou za ANO v krajském 
zastupitelstvu zastupovat oba třebíčští 
místostarostové Miloš Hrůza a Pavel 
Franěk. Franěk získal 1477 preferenč-
ních hlasů a Hrůza 1139 hlasů.

Starostové pro Vysočinu, které na 
třetím místě volilo v Třebíči 15,54 
procenta voličů, vyšlou do Jihlavy dva 
zástupce, třebíčského starostu Pavla 
Pacala, který získal 488 preferenčních 
hlasů, a zastupitele Adama Jouru, jenž 
obdržel 398 preferenčních hlasů. 

V Třebíči mohlo volit 27.674 obča-
nů, volební komise vydaly 9520 obá-
lek. Z toho vyplývá, že volební účast 
činila 34,43 procent. Odevzdaných 
obálek bylo 9474, z toho platných 
9297, tedy 98,13 procent. V Třebíči se 
volí v 39 okrscích. 

V senátních volbách Hana Žáková 
jako bezpartijní za STAN, současná 
senátorka, v Třebíči dostala 42,79 pro-
centa hlasů a vyzve ji Drahoslav Ryba, 
který v Třebíči obdržel 28,99 procenta 
hlasů. I tyto zisky v součtu celého okrs-
ku Třebíč jim vynesly druhé kolo.  –zt-

Pomohou doktorce
Poskytnutí dotace z Programu pro 

poskytování dotací na podporu stabi-
lizace nových lékařů v Třebíči dopo-
ručila rada města zastupitelstvu města. 
Jedná se o částku milion korun MU-
Dr. Kateřině Bednářové, která zajis-
tí poskytování služeb v oboru dětské 
neurologie v ordinaci na poliklinice. 

 –zt-


